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Ayqan For Law Firm and Legal Consultations, is a company 
specialized in the legal profession and providing legal 
consultations. in which its founders are distinguished with 
comprehensive knowledge to offer the best legal solutions, 
in accordance with legal expertise through a specialized 
team in various legal fields to achieve its lofty mission 
according to an innovative vision and specific goals.

شــركة  القانونيــة،  والاستشــارات  للمحامــاة  ائَقْـَـن  شــركة 
متخصصــة في مهنــة المحامــاة وتقديــم الاستشــارات القانونيــة 
تمَيــز مؤسســوها بالدرايــة والمعرفــة الشــاملة لطــرح أفضــل 
ــعة  ــة الواس ــرات القانوني ــدادً للخب ــك امت ــة، وذل ــول القانوني الحل
مــن خــال فريــق عمــل متخصــص في شــتى المجــالات القانونيــة 
لتحقيــق رســالتها الســامية وفــق رؤيــة مبتكــرة وأهــداف محــددة.

من نـحـن 
Who are we

الحلول والوقاية القانونية 
للشركات والمؤسسات

 Legal Solutions and Prevention
for companies and institutions



السرعة وتميز الأداء
Excellent Performance

الأمانة في العمل
Honesty in work

الشفافية
Transparency

الخصوصية والسرية
 Privacy and

Confidentiality

الجودة والاحترافية
 Quality and

Professionalism

مـا يـمـيـزنـا
WHAT DISTINGUISHES US

الابتكار والتطوير المستمر
 Continuous Innovation

and development

تغطية القضايا بمدن المملكة
 Covering cases in the cities

 of the Kingdom

عقود سنوية متنوعة 
Various annual contracts

مرونة بالأتعاب
Flexibility in fees

قـيـمـنـا
OUR VALUES



•	 Taking care of the interests of the Companies and Institutions by providing all legal 
solutions in accordance with legal regulations and Sharia rules.

•	 Improving the efficiency and effectiveness of the Companies and Institutions by 
strengthening the legal aspects in order to raise the quality of the services provided 
and the aspirations that the facilities seek in line with future strategies and goals.

•	 Preparing plans and preventive measures to organize work for facilities and monitor 
the legal, administrative and financial system to achieve sustainable development.

هـدفـنـا
OUR GOAL

•	 العنايــة بمصالــح الشــركات والمؤسســات وذلــك مــن خــال تقديــم كافــة الحلــول القانونيــة وفقــاً 
للأنظمــة القانونيــة والقواعــد الشــرعية. 

•	 تحســــين كفــــاءة وفعاليــــة الشــركات والمؤسســات مــــن خــال تعزيــز الجوانــب القانونية تحقيــــقاً 
لرفــع جــودة الخدمــات المقدمــة والتطلعــات التــي تســعى اليهــا المنشــأت بمــا يتناســب مــع 

الاســتراتيجيات والأهــداف المســتقبلية.
•	 اعــداد الخطــط والاجــراءات الوقائيــة لتنظيــم العمــل للمنشــأت ومراقبــة النظــام القانونــي والاداري 

والمالــي لتحقيــق التنميــة المســتدامة.



خدمات الحلول والوقاية القانونية
 LEGAL SOLUTIONS 

AND PREVENTION SERVICES

 الحلول والدراسات القانونية
تقديــم الحــل القانونــي والدراســة القانونيــة والشــرعية التــي تكفــل حمايــة  	•
حقــوق الشــركات والمؤسســات مــع الأفــراد او الجهــات المتعاملــون معهــا 
في القضايــا المدنيــة والاداريــة والتجاريــة والجنائيــة والعماليــة والجمركيــة 

وفقــاً للأنظمــة المعمــول بهــا في المملكــة العربيــة الســعودية.

Legal solutions and studies
•	 Providing a legal solution and legal study that ensures the protection of the rights of companies 

and institutions with individuals or parties dealing with them in civil, administrative, commercial, 
criminal, labor and customs cases in accordance with the regulations in force in the Kingdom of 
Saudi Arabia.

دراسة العقود والاتفاقيات
مراجعــة كافــة أنــواع العقــود والاتفاقيــات وتقديــم الــرأي القانونــي  	•

ــد بمــا يحقــق مصلحــة المنشــأت. ــل التعاق ــا قب حياله
صياغــة وإعــداد وتدقيــق كافة أنــواع العقود والاتفاقيــات ومذكرات  	•
التفاهــم التــي تتــم مــع المؤسســات والشــركات ذات العلاقــة بمــا 

يتناســب مــع العميــل.

Study of contracts and agreements
•	 Reviewing all types of contracts and agreements and providing a legal opinion about them before 

contracting to achieve the interests of the facilities.

•	 Drafting, preparing and auditing all types of contracts, agreements and memoranda of 
understanding that are made with the relevant institutions and companies in line with the client..



حوكمة إدارة المنشأت:
دراسة ومراجعة مدى تطبيق معايير الحوكمة للمنشأت وبيان موقفها مع انظمة الحوكمة. 	•

ابــداء الــرأي القانونــي في كافــة موضوعــات الحوكمــة وتقديــم الاقتراحــات والتوصيــات التــي تســاهم  	•
في تعزيــز تطبيــق الحوكمــة.

صياغــة وتدقيــق المحتــوى القانونــي لمعاييــر الحوكمــة واعــداد القواعــد والنمــاذج والاجــراءات التــي  	•
تحقــق انضبــاط ادارة اعمــال المنشــأة.

Governance of Facilities department
•	 Studying and reviewing the extent to which facilities governance standards are applied and stating 

its position with governance systems.

•	 Expressing legal opinion on all cases of governance and submitting proposals that contribute to 
strengthening the application of governance.

•	 Drafting and auditing the legal content of governance standards and preparing rules, models and 
procedures that achieve the discipline of managing the business of the facility.



 الأعمال القضائية
ــام  ــرتها ام ــل مباش ــراف قب ــن الأط ــات بي ــوية النزاع ــا وتس ــي حياله ــرأي القانون ــداء ال ــا واب ــة القضاي دراس 	•

المختصــة. الجهــات 
ــد  ــة ض ــا المقام ــة القضاي ــة، ومتابع ــة ذات العلاق ــات الحكومي ــوزارات والجه ــام ال ــي أم ــل القانون  •	  التمثي

المنشــأة او أحــد منســوبيها مــع اللجــان القضائيــة والشــبه قضائيــة للفصــل فيهــا.
التمثيــل القانونــي أمــام لجــان المنازعــات والمخالفــات المصرفيــة والتمويليــة ولجــان الفصــل في المنازعات  	•

والمخالفــات التأمينيــة وتقديــم الحلــول القانونيــة حيالهــا.
التمثيل القانوني أمام الأمانة العامة للجان الزكوية والضريبية والجمركية وتسوية المبالغ الضريبية. 	•

المرافعة والمدافعة والتمثيل القانوني امام كافة أنواع المحاكم بجميع درجاتها.  	•
تنفيذ الاحكام وإدارة التحصيل المالي للأوراق التجارية. 	•

Judicial works
•	 Studying cases, expressing a legal opinion about them, and settling disputes between the parties 

before submitting them for the competent authorities.

•	 Legal representation before the relevant ministries and government authorities, and follow-up of 
cases filed against the facility or one of its employees with judicial and quasi-judicial committees 
for adjudication.

•	 Legal representation before the committees of disputes and banking and financing violations and 
committees for the resolution of insurance disputes and violations and providing legal solutions 
in this regard.

•	 Legal representation before the General Secretariat of the Zakat, Tax and Customs Committees 
and the settlement of Tax Amounts.

•	 Pleading, defending and legally representing before all types of courts of all degrees.

•	 Execution of judgments and management of the financial collection of commercial papers.



الأعمال القانونية للشركات:
•	 اعداد عقود تحويل وتأسيس الشركات بكافة انواعها ، واعداد قرارات الشركاء . 

ــدى  ــجلات ل ــتخراج الس ــة واس ــراءات القانوني ــة الاج ــاذ كاف ــة واتخ ــات التجاري ــركات والعلام ــجيل الش تس 	•
. المختصــة  الجهــات 

اســتخراج التراخيــص النظاميــة الصناعيــة والمهنيــة كتراخيــص الاســتثمار الاجنبــي والاســتثمار المشــترك  	•
مــن وزارة الاســتثمار ، وتســجيل عقــود الــوكالات التجاريــة والتوزيــع والامتيــاز التجــاري في ســجل الــوكالات 

التجاريــة بــوزارة التجــارة.
تصفيــة الشــركات بكافــة انواعهــا في حــال انتهــاء العلاقــة التجاريــة أو التعاقديــة رضائيــاً وقضائيــاً وتحصيــل  	•

ــا . حقوقه

Corporate Legal works:
•	 Preparing contracts for the transfer and establishment of companies of all kinds, and preparing 

partners’ decisions.

•	 Registering companies and trademarks, taking all legal procedures and extracting records with 
the competent authorities.

•	 Obtaining regular industrial and professional licenses such as licenses for foreign investment and 
joint investment from the Ministry of Investment, and registering commercial agency contracts, 
distribution and commercial concessions in the Commercial Agencies Register at the Ministry of 
Commerce.

•	 Liquidation of companies of all kinds in the event of the consensual and judicial termination of the 
commercial or contractual relationship and the collection of their rights.



اعداد اللوائح التنظيمية وتقديم خدمات نظام العمل
صياغــة لوائــح تنظيــم العمــل المخصصــة لتنظيــم العلاقــة العماليــة وفقــاً لسياســات واجــراءات المنشــأة  	•

ــوى.  ــا بمنصــة ق وتوثيقه
مراجعة وإعداد عقود الموظفين بما يتناسب مع طبيعة عمل المنشأة. 	•

تقديــم الحلــول القانونيــة الخاضعــة لنظــام العمــل والعقوبــات المترتبــة عليهــا، ومراجعــة وتدقيــق  	•
ــات. ــة مــع المخالف ــات المتوافق ــال العقوب ــات حي ــي المنشــأة وطــرح التوصي ــة مــع موظف ــات الإداري التحقيق

المرافعــة والمدافعــة وتمثيــل المنشــأة أمــام مكاتــب التســوية العماليــة والمحاكــم العماليــة والمحاكــم  	•
الإداريــة ضــد القــرارات الصــادرة مــن وزارة المــوارد البشــرية والتنميــة الاجتماعيــة والمؤسســة العامــة 

ــة. ــات الاجتماعي للتأمين

Preparing organizational regulations and providing work system 
services:

•	 Drafting the work organization regulations dedicated to regulating the labor relationship in 
accordance with the policies and procedures of the facility and documenting them with Qiwa 
Platform.

•	 Reviewing and preparing employee contracts in line with the nature of the facility’s work.

•	 Providing legal solutions that are subject to the labor law and the penalties resulting therefrom, 
reviewing and auditing administrative investigations with the facility’s employees and making 
recommendations regarding penalties compatible with violations.

•	 Pleading, defending, and representing the facility before labor settlement offices, labor courts, and 
administrative courts against resolutions issued by the Ministry of Human Resources and Social 
Development and the General Organization for Social Insurance.



باقات التعاقد 
CONTRACT PACKAGES

        الباقة البرونزية )  12 شهر (
• دراســة وصياغــة ومراجعــة العقــود والاتفاقيــات بكافــة أنواعهــا بمــا لا يتجــاوز ) 7 ( دراســات خــال فتــرة 	

التعاقــد.
• ــت او محــررة بمــا لا يتجــاوز 	 ــة شــفوية كان ــة الاستفســارات القانوني ــة لكاف ــم الاستشــارات القانوني  تقدي

) 10 ( استشارات.
•  تقييــم الوضــع القانونــي للخلافــات والمنازعــات مــع الغيــر وتقديــم الحلــول القانونيــة لهــا بمــا لا يتجــاوز 	

) 8 ( تقييمات خلال فترة التعاقد.
•  الترافــع امــام كافــة المحاكــم القضائيــة بمختلــف درجاتهــا لعــدد ) 5 ( قضايــا ) لا يشــمل القضايــا  الجنائية 	

وقضايــا الاحــوال الشــخصية والقضايــا المقامة امــام اللجــان والتعويضات (.
• تســجيل الشــركات وتحويلهــا امــام الجهــات المختصــة واتخــاذ كافــة الاجــراءات للأعمــال القانونيــة 	

للشــركات ) لا يشــمل تصفيــة الشــركات واعــادة التنظيــم المالــي ( .

        Bronze Package (12 months)
•	 Studying, drafting and reviewing contracts and agreements of all kinds, not exceeding (7) 

studies during the contracting period.
•	 Providing legal advice for all legal inquiries, whether oral or written, with no more than (10) 

consultations.
•	 Assessing the legal status of disputes and disputes with others and providing legal solutions 

thereto, not exceeding (8) assessments during the contracting period.
•	 Pleading before all judicial authorities of all degrees for a number of (5) cases (not including 

criminal cases, personal status cases, cases brought before compensation committees).
•	 Registering companies and transferring them before the competent authorities and taking 

all measures for the legal work of companies (not including the liquidation of companies and 
financial reorganization).



       الباقة الفضية ) 24 شهر  (
•	 دراســة وصياغــة ومراجعــة العقــود والاتفاقيــات بكافــة أنواعهــا بمــا لا يتجــاوز ) 15 ( دراســة 

خــال فتــرة التعاقــد. 

•	 ابداء الرأي القانوني لكافة الاستفسارات القانونية شفوية كانت او محررة خلال فترة التعاقد.  
•	 ــرة  ــة خــال فت ــول القانوني ــم الحل ــر وتقدي ــة الخلافــات والمنازعــات مــع الغي ــي لكاف ــم الوضــع القانون تقيي

التعاقــد.
•	  الترافع امام كافة المحاكم القضائية بمختلف درجاتها لعدد ) 8 ( قضايا خلال فترة التعاقد.
•	 الترافــع امــام اللجــان شــبه القضائيــة والهيئــات الحكوميــة بمــا لا يزيــد عــن ) 3 ( قضايــا خــال فتــرة التعاقــد 

) لا تشــمل قضايــا التعويضــات (.
•	 تســجيل الشــركات وتحويلهــا امــام الجهــات المختصــة واتخــاذ كافــة الاجــراءات للأعمــال القانونيــة للشــركات 

) لا يشــمل تصفيــة الشــركات( .
•	  اعداد وصياغة لائحة تنظيم العمل المخصصة.
•	 اعداد وصياغة معايير الحوكمة ومراجعة مدى تطبيقها.
•	 توفير كافة الخدمات القانونية داخل المملكة بحيث لا تتجاوز 5 خدمات خلال فترة التعاقد.      

        Silver Package (24 months)
•	 Studying, drafting and reviewing contracts and agreements of all kinds, not exceeding 

(15) studies during the contracting period.
•	 Expressing the legal opinion for all legal inquiries, whether oral or written, during the 

contracting period.
•	 Assessing the legal status of all disputes and disputes with others and providing legal 

solutions during the contracting period.
•	 Pleading before all judicial courts of various degrees for a number of (8) cases during 

the contracting period.
•	 Pleading before quasi-judicial committees and governmental bodies with no more 

than (3) cases during the contracting period (not including compensation cases).
•	 Registering companies and transferring them before the competent authorities and 

taking all measures for the legal actions of companies (not including the liquidation 
of companies).

•	 Preparing and drafting a custom work organization regulation.
•	 Preparing and formulating governance standards and reviewing their implementation.
•	 Providing all legal services within the Kingdom, provided that they do not exceed 5 

services during the contracting period.



          الباقة الذهبية ) 48 شهر  ( 
• دراسة وصياغة ومراجعة جميع العقود والاتفاقيات بكافة أنواعها خلال فترة التعاقد.	
• ابداء الرأي القانوني لكافة الاستفسارات القانونية شفوية كانت او محررة خلال فترة التعاقد.	
• ــا خــال 	 ــة له ــول القانوني ــم الحل ــر وتقدي ــات والمنازعــات مــع الغي ــة الخلاف ــي لكاف ــم الوضــع القانون تقيي

ــرة التعاقــد. فت
•  الترافع امام كافة المحاكم القضائية بمختلف درجاتها لعدد ) 20 ( قضية . 	
• ــرة 	 ــال فت ــا خ ــن ) 6 ( قضاي ــد ع ــا لا يزي ــة بم ــات الحكومي ــة والهيئ ــبه القضائي ــان ش ــام اللج ــع ام التراف

التعاقــد ) لا يشــمل قضايــا التعويضــات (. 
• تســجيل الشــركات وتحويلهــا امــام الجهــات المختصــة واتخــاذ كافــة الاجــراءات للأعمــال القانونيــة 	

للشــركات.
• اعداد وصياغة لائحة تنظيم العمل المخصصة.	
• اعداد وصياغة معايير الحوكمة ومراجعة مدى تطبيقها.	
• توفير كافة الخدمات القانونية داخل المملكة بحيث لا تتجاوز 10 خدمات خلال فترة التعاقد.   	

        Golden Package (48 months)
•	 Studying, drafting and reviewing all contracts and agreements of all kinds during the 

contracting period.

•	 Providing legal opinion for all legal inquiries, whether oral or written, during the 
contracting period.

•	 Assessing the legal status of all disputes and disputes with others and providing legal 
solutions to them during the contracting period.

•	 Pleading before all judicial authorities of various degrees for a number of (20) cases.

•	 Pleading before quasi-judicial committees and governmental bodies with no more 
than (6) cases during the contracting period (not including compensation cases).

•	 Registering companies and transferring them before the competent authorities and 
taking all measures for the legal work of companies.

•	 Preparing and drafting a custom work organization regulation.

•	 Preparing and formulating governance standards and reviewing their implementation.

•	 Providing all legal services within the Kingdom, provided that they do not exceed 10 
services during the contracting period.



المملكة العربية السعودية  - مدينة جـــدة
حــــي الـروضـة -  شــــارع سـعود الـفـيـصـل
مبنى الحياة بلازا  - الدور الثالث مكتب 307

Kindom of Saudi Arabia   - Jeddah city
Al-Rawadah District - Saud Al Faisal Street
Al- Hayat Plaza Buildinng - Third Floor Office 307

 هذا ويسعدنا انضمامكم لشركتنا
لنحظى بخدمتكم ..

We are pleased to have you  
join our company in order to 

be able to serve you…


